
Bestyrelsen for Ådalens Børnehus og Skole 

 

Referat fra bestyrelsesmøde onsdag d. 30.4.2025 kl. 18.15-21.00 

Deltagere: Jens I. K. Bjerring, Susanne Damsted, Hanne H. Ipsen (fmd.), Simone von Cappelen, Sidse Walther 
(næstfmd.), Jakob Hansen, Anna Svenning, Thomas Kjærgaard, Winnie E. Larsen (medarb.), Susanne M. 
Rasmussen (medarb.), Charlotte G. Kristensen (medarb.), Kasia (elevrep.), Freja (elevrep), Carsten B. Bräuner, 
Morten R. Borup 
Afbud: Carsten, Winnie, Simone, Thomas 
Mødested: Konference 2, Ådalens Skole  

Dagsorden 
Ordstyrer:  

Pkt. 1 Underskrive referat og valg 
af ordstyrer 

Referatet blev underskrevet.  
Jakob er ordstyrer 
Susanne M. hjælper med referatskrivning 

 18.15 

Pkt. 2 Godkendelse af dagsorden  Godkendt. B 18.20 

Pkt. 3 Siden sidst fra børnehuset 
og skolen 

Toiletvognen er nu kommet indenfor hegnet, men er ikke for 
alvor taget i brug endnu - der mangler afskærmning under 
vognen. Hegnet er helt på plads nu. 

O 18.25 

Pkt. 4 Nyt fra elevrådet Pt. er der ingen møder for elevrådet.  

 
Nogle elever i udskolingen vil gerne have mødestedet 
tilbage. Det var rart at kunne varme mad. 
Det kunne også være rart, at det var alle dage, at eleverne 
kan komme i hallen i vinterhalvåret og ikke som nu, hvor det 
er to dage om ugen. Det er et personaleressource-
spørgsmål. 
Det at det varme vejr er på vej, betyder, at flere elever har 
lyst til at komme ud i pauserne. 
Vi snakker om muligheden for at genoptage fælles 
madpakkespisning i Mødestedet. 

O 18.35 

Pkt. 5 Princip for digitale medier 
og digitalt udstyr 
 
Opsamling fra elever og 
medarbejdere som baggrund 
for drøftelse af princippet og 
ønsker til det fremover. 
 
Næste skridt mod et revideret 
princip – arbejdsgruppe? 
 
Det nuværende princip 
vedlægges. 

Bestyrelsen snakker om ideen om at bruge de ældre elever 
til at tage snakken med de yngre elever om digitale medier- 
evt. som del af en trivselsdag eller i 
venskabsklassesammenhæng.  
 
Der drøftes bruges af tv til spisesituationen.  
Fokus på brugen af tv i spisesituationen- mulighed for at 
invitere indskolingsrepræsentanter og SFO-repræsentanter, 
til at få et indblik i, hvordan billedet er.  
Hvad er den sunde kultur omkring maden? 
 
Bestyrelsen vil sende resultaterne fra spørgeundersøgelsen 
ud i de respektive afdelinger. Med denne følger nogle 
spørgsmål, som skal målrette den snak og reflektion som 
man har i afdelingerne. Svarene kan bruges i forbindelse 
med udarbejdelse af nyt princip for digitale medier og digitalt 
udstyr.  
 
Der skal meldes en tak tilbage til eleverne for deres 
besvarelser om brugen af digitalt udstyr og medier.  

D 18.45 

Pause 19.30 



Bestyrelsen for Ådalens Børnehus og Skole 

 

Pkt. 6 Bestyrelsens årsberetning 
 
Drøftelse af dato, form og 
indhold. 
 
Se liste over behandlede 
punkter i det forgange år. 
 
Løbende kommunikation fra 
bestyrelsen til forældrene. 

Ved bestyrelsens sidste møde, laver vi en video-
årsberetning.  (12.6.) 
 
Punkter til årsberetningen: 

• indledningspunkt om principper og budget (Hanne) 

• modtagelse af nye forældre (Anna) 

• møde med forældrerådene (Susanne D.) 

• børnehuset: kapacitet, ombygning/udbygning, 
frokostordning (Hanne eller Simone) 

• overgange fra børnehuset til tidlig SFO (Jacob) 

• Mødestedsprojektet (Jacob) 

D
/

B 

19.45 

 Opsamling fra temamøde for 
bestyrelserne d. 8.4.2025 

Oplæg af Lars Qvortrup. 
Omhandlende trivsel/mistrivsel og om spørgeundersøgelser.  
Hvordan undersøgelser også manipuleres med, og der 
dannes historier og dagsordener i medierne.  
Han efterspurgte nuancer i undersøgelserne. Trivsel er ikke 
et statisk resultat men vekslende. Det er et fåtal, der til 
stadighed er i mistrivsel – de fleste er i trivsel, men har 
perioder med mindre/dårlig trivsel 

D 20.10 

Pkt. 7 Regnskab 2024 
 
Morten orienterer om 
regnskabsafslutning. 

Vi skal samlet set have indhentet et merforbrug fra 2024 på 
1,6 mio. kr. fordelt på: 
Børnehuset: 673.000 
Skole: 581.000 
SFO: 373.000 
 
Der er desværre ikke længere mulighed for en hjælpende 
økonomisk hånd i Syddjurs Kommune, da det ikke giver et 
retvisende billede af økonomien. Det betyder, at vi skal 
indhente hele underskuddet selv. 
 
Samlet set går det den rigtige vej, men særligt børnehuset er 
økonomisk udfordret og et faldende børnetal hjælper ikke. 
Skolen forventes at få indhentet ca. 500.000 og SFO ca. 
100.000 kr. i løbet af 2025. 
 
Morten har fortalt opad i systemet, at vi ikke får indhentet alt i 
2025, og nok heller ikke i 2026. Forvaltningen hjælper med 
det økonomiske overblik og følger udviklingen løbende. 

O 20.20 

Pkt. 8 Arbejdsdag for forældre 
 
Arbejdsgruppen orienterer. 

Arbejdsdagen i år aflyses grundet for få relevante opgaver. 
 
Fremtidig ide: lav en åben liste, hvor lærerne kan skrive 
opgaver på i løbet af året.  

O
/

D 

20.30 

Pkt. 9 Indkomne sager til 
bestyrelsen 

- O 20.45 

Pkt. 10 Punkter til kommende 
møder og dynamisk årsplan 

• Princip for digitale medier og digitalt udstyr 

• Årsberetning  

• VLS ved Charlotte  

• princip for SSF (både for børnehus og skole) 

B 20.50 

Pkt. 11 Evt. Forslag om at lave et princip for seksual-, sundheds- og 
familiekundskab. 

 20.55 

 
O: orientering 
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D: drøftelse 
B: beslutning 


